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§ 26 

Adjungering 

Beslut 

Arbetsutskottet adjungerar Sidney Holm (MP)och Rolf Wasteson (V) till dagens 

sammanträde med rätt att delta i överläggningarna. 

 

- - - - - 
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§ 27 Dnr KFKS 2012/18-009 

Anmälningar 

Beslut 

Anmälningarna noteras till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2012-02-21 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Skrivelse från PRO angående SL:s 

zonindelning 

Tekniska direktören Dag Björklund 

Inbjudningar 
 

Inbjudan till information om remissen för 

Stockholms läns regionala 

trafikförsörjningsprogram, till KS presidium 

och stadsdirektör 

 

Mervärdet av sammanhållningspolitiken 

inbjudan 2012-03-14 

 

Rapporter 
 

Cirkulär, SKL, KSL 
 

Cirkulär 12:5 med bilagor Redogörelse för 

överenskommelse om ändringar av KAP-

KL m.m. 

 

Cirkulär 12:6 med bilagor 

Budgetförutsättningar för åren 2012-2016 

Ekonomidirektör Hans Nyström 

  

KSL – Startpaket för hållbar jämställdhet Personaldirektör Elisabeth Carle 

Övrigt 
 

Översyn av 1) ansvaret för mark, byggnader 

och fastigheter och 2) ansvaret för 

försörjningsstöd 

Remiss till ansvariga nämnder pågår 

(två dokument) 

Direktiv granskning av kommunstyrelsens Direktiv från stadsdirektören till 
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inköpsprocess internrevisionen 

Sveriges ungdomsråd söker pilotkommuner 

för metodutveckling kring medborgardialog 

Arbets- och företagsdirektören Malin 

Westerback 

HAMN lägesrapport, skriftlig information 

efter muntlig dragning på KS 2012-02-13 

Projektledare Hèlene Burmeister 

Vårljus – Ändrad dagordning på extra 

bolagsstämma 2012-03-06 

 

Tyresåns vattenvårdsförbund – 

godkännande av förslag till ändring i 

stadgarna 

Miljö- och hälsoskyddsinspektör Birgitta 

Held Paulie 

 

- - - - - 
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§ 28 Dnr KFKS 2012/19-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2012-02-21 

Ärende Ansvarig 

Delegationsbeslut resa till Adalar 30/1-2/2 

2012 

Kommunstyrelsens ordförande Erik Langby 

Delegationsbeslut – Fullmakt för att 

företräda kommunen i angelägenhet 

rörande detaljplan för del av Nacka Tollare 

1:16, delplan 2, Tollare strand 

Kommunstyrelsens ordförande Erik Langby 

Delegationsbeslut Överklagande EU-bidrag 

HAMN 

Kommunstyrelsens ordförande Erik Langby 

Delegationsbeslut attesträtt Kultur- och utbildningsdirektör Susanne 

Nord 

Delegationsbeslut attesträtt Miljö- och stadsbyggnadsdirektör Anders 

Ekengren 

Tilldelningsbeslut i upphandling av 

paviljonger 

Administrativa direktören Mats Bohman 

Delegationsbeslut exploatering Exploateringschef Ulf Crichton 

  

 

Delegationsbeslut exploatering 

Datum Nr Typ av beslut Stadsbyggnadsprojekt Fastighet/-er 

2012-01-23 32 Överenskommelse om 

tipp av schaktmassor 

Enbacken-Gösta 

Ekmans väg, (område 

I) proj.nr.9401 

Backeböl 1:830 

2012-02-03 32 Överenskommelse om 

tipp av schaktmassor 

Enbacken-Gösta 

Ekmans väg, (område 

I) proj.nr.9401 

Backeböl  1:161 

2012-01-23 19 Överenskommelse o 9528 Älgö Älgö 55:2 
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- - - - - 

 

 

servitutsupplåtelse för 

VA-ledningar 

2012-02-08 19 Överenskommelse om 

servitutsupplåtelse för 

utfart och VA-

ledningar 

9528 Älgö Älgö 64:2 

 

 

2012-02-08 19 Överenskommelse om 

servitutupplåtelse för 

utfart och VA-

ledningar 

9528 Älgö Älgö 64:4 

2012-02-08 23 Överenskommelse om 

fastighetsreglering, 

markinlösen och 

servitutsupplåtelse för 

slänt 

9402 Del av 

Kummelnäsvägen 

Kummelnäs 

1:168 
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§ 29 Dnr KFKS 2009/271-214 

Detaljplaneprogram för Sydöstra Boo 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar detaljplaneprogrammet. 

Ärende 

Ett förslag till detaljplaneprogram för Sydöstra Boo har varit ute för samråd under våren 

2011. Under samrådet inkom remissvar från14 myndigheter och företag samt från 10 

föreningar. 284 ägare till fastigheter hade synpunkter under samrådet, antingen genom egen 

skrivelse, svar på enkät eller både och. Fastighetsägare och föreningar har framför allt 

synpunkter på förtätningsgraden. 

 

Mot bakgrund av samrådet har programmet reviderats. Programmets exploaterings- och 

förtätningsgrad har sänkts från 300-400 nya bostäder till 200-300 nya bostäder. Bullerstörd 

bostadsbebyggelse utmed Värmdöleden undantas tillsvidare från nya detaljplaner, om inte 

bullerskydd kan finansieras genom en exploatering eller förtätning. Programmets tomtarea 

för verksamheter har utökats från totalt ca 60 000-80 000 kvm till ca 70 000-90 000 kvm. 

Dels har ytorna för verksamheter utökats inom område Dalkarlsängen närmast 

Värmdöleden, dels har övriga ytor för verksamheter utnyttjats mer effektivt. Ny 

uppsamlande väg har reserverats för att försörja framtida verksamhetsområde norr om 

Värmdöleden. 

 

En utökning av verksamhetsområdet har inneburit att naturmarken inom område 

Dalkarlsängen har minskats något. Dock behålls branten längst i öster som en barriär mot 

befintlig bebyggelse och viktig länk i det regionala spridningsstråket. Värdefulla träd inom 

Dalkarlsängen har inventerats efter samrådet. En konsekvens av minskad naturmark inom 

Dalkarlsängen är att nyckelbiotoper kommer försvinna. Två mindre befintliga grönytor 

som föreslagits för nya bostäder i samrådsförslaget har istället bevarats som område för 

natur och rekreation.  

 

Föreslagen ny tomt för förskola vid Dalvägen har flyttats 80 meter västerut på grund av 

dåliga markförhållanden. Trafik- och parkeringsproblemen kring Boovallen innebär att en 

planläggning föreslås i etapp 2 istället för etapp 3. Tidplanerna för efterföljande 

delområden/stadsbyggnads- projekt startar ett år senare i förhållande till samrådsförslaget. 

Vidare har tidplanerna förlängts och gjorts mer realistiska genom att de tar hänsyn till 

förväntade överklaganden och förseningar. 



 12 (59) 
 21 februari 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Programförslaget leder i förlängningen till stora kommunala investeringar under åren 2013 

– 2026. En mycket översiktlig nettokalkyl har gjorts, trots de osäkerheter det innebär i detta 

tidiga skede av processen. Nettokalkylen för kommunen, dvs. skillnaden mellan intäkter 

och kostnader, har översiktligt beräknats till en kostnad på totalt 250-345 miljoner kronor, 

enligt följande uppdelning: 

 

Verksamhetsområden med trafikplats  45-70 mkr 

Förnyelseområden, vägar, VA, dagvatten och parker 50-90 mkr 

Skolor och förskolor   145-170 mkr 

Återvinningscentral vid Boo trafikplats  10-15 mkr 

Summa kostnader:   250-345 miljoner kronor 

 

Handlingar i ärendet 

Nya handlingar efter arbetsutskottets återremiss, upprättade i februari 2012 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 9 februari 2012 

Ärendeöversikt med karta 

Markanvändningskarta, reviderad 8 februari 2011 

Tidplaner över efterföljande stadsbyggnadsprojekt, reviderad 8 februari 2011 

Handlingar från arbetsutskottet den 6 december 2011 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 6 december 2011, § 266 

Miljö- och stadsbyggnadsnämndens protokoll 16 november 2011, § 339 

Samrådsredogörelse, upprättad 6 okt, reviderad 23 nov 2011, med bilaga 25 och bilaga 28 

Program för Sydöstra Boo, antagandehandling 5 okt, reviderad 23 november 2011 

Dalkarlskärret, detaljerad naturvärdesinventering av Skogen kring tippen, ProNatura sept 

2011 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2012 § 266  

Ärendet återremitterades för att ta fram ett alternativt förslag till program, med samma 

grundläggande inriktning, men med fler arbetsplatser och tydligt förbättrad kommunal 

ekonomi. 

Beslut i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 16 november 2011 § 339 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte att kommunstyrelsen antar 

detaljplaneprogram för Sydöstra Boo. 

 

Befintliga fastigheter för bebyggelse i bullerstörda lägen utmed Värmdövägen ska kunna 

prövas för olika användningar, som permanent bostad, för verksamheter eller bevaras som 

fritidshus. 
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Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) och Erik Langby (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters 

(C) och Jan-Eric Jansson (KD), bifall till planenhetens förslag. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles och Erik Langbys yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Hans Peters lät anteckna följande.  

 

”Centerpartiet anser att programmet för sydöstra Boo, särskilt efter omarbetningen, utgör 

en bra ram för framtida detaljplaneläggning, utbyggnad av VA och förbättring av vägnätet. 

Det är positivt att stränderna är tillgängliga för rekreation och vi värnar strandskyddet. Det 

betyder dock inte att alla kustremsor måste utrustas med breda anlagda strandpromenader. 

I många fall kan naturstigar vara att föredra. Det är också ofta billigare ur 

anläggningssynpunkt. Likaså är det viktigt att djur och växtliv värnas i strandzoner, inte 

minst. fågellivet. Detta bör man ta hänsyn till när man planerar för spänger i strandzoner.” 

 

Stefan Saläng (FP) lät anteckna följande. 

 

”Folkpartiet ställer sig bakom huvudinriktningen i det föreslagna detaljplaneprogrammet 

vad gäller den långsiktiga markanvändningen och indelningen av detaljplane- och 

utbyggnadsområden samt tidsplanen. Men det  sker med två förbehåll: vi säger inte 

kategoriskt nej till bebyggelse inom bullerutsatta zonen utmed Värmdövägen samt  att 

möjligheten till jämkning av gatukostnadsuttag, som skett i andra delar av kommunen i 

förhållande till gatukostnadspolicyn från 2006, måste gälla även för fastighetsägarna i detta 

dp-område.” 

 

Cathrin Bergenstråhle lät anteckna följande. 

 

”Det nu omarbetade programförslaget innebär bl a ett effektivare markutnyttjande i 

verksamhetsområdet, vilket är bra. Bullerskydd ska finansieras av exploatörerna för att 

bullerstörda fastigheter ska få nya byggrätter.  

 

Principer för gatukostnadsuttag samt en mer kostnadstäckande VA-taxa bör diskuteras och 

beslutas om i särskild ordning. Dessa principer kommer att kunna påverka tidplanen för 

detaljplaneläggningen i området. 
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Inför detaljplanebeslut bör kostnadsberäkningarna kompletteras med beräkning av ökande 

skatteintäkter som tillkommande bostäder medför. 

 

Programförslaget är väl genomarbetat med en bra balans mellan bevarande av områdets 

unika karaktär, främst i kustnära områden och behovet av förnyelse, förtätning och 

infrastrukturlösningar.” 

 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Miljöpartiet stöder detaljplaneprogrammet i stort men anser att det har en del brister. Det 

känns konstigt att besluta om en investering som enligt underlagets kalkyl har en beräknad 

nettokostnad på 250-345 mkr. Jag förstår att det finns intäkter som hänger ihop med en 

ökande befolkningsmängd i området men detta nämns inte, det borde ju rimligtvis finnas 

med i underlaget för att kunna göra en korrekt bedömning. Med 300-400 nya bostäder är 

det tämligen lätt att räkna ut att det blir en bra affär för kommunen i reda pengar men detta 

är inte lika självklart om det istället bara blir 200 nya bostäder. Det är svårt att fatta ett 

korrekt beslut när man måste sitta och gissa sig till vilka intäkter ett projekt genererar och 

jag hoppas verkligen inte att det är så Alliansen och kommunens tjänstemän arbetar. Jag ser 

fram emot att en bedömning av ökade skatteintäkter kommer att redovisas i kommande 

projekt framöver. 

 

Miljöpartiet anser vidare att det bör regleras att en del av de tillkommande fastigheterna ska 

bebyggas med flerfamiljshus som gärna får innehålla mindre bostäder. Detta skulle 

förbättra projektet ur ekonomi, miljö och demografi synpunkt. 

 

Eftersom kommunen har ett delansvar för att nå regeringens nya miljömål i ”färdplan 

2050” är det viktigt att i detaljplanen reglera en högsta energiförbrukning för all ny- och 

ombyggnation. Det bör också för en bra dagvattenhantering regleras vilken markbeläggning 

som får förekomma på olika typer av hårdgjorda ytor, takbeläggningar på större ytor m.m. 

Det är även viktigt att ett väl utbyggt nät av gång- och cykelvägar får högsta prioritet vid 

trafikplaneringen. 

 

Miljöpartiet vill också särskilt framhäva strandskyddets betydelse vid planeringen. 

Strandpromenaden som ska iordningställas är viktig ur rekreationssynpunkt men får inte 

inkräkta för mycket på djurlivet och vegetationen. Häckande fåglar och lekande fiskar 

måste också ges utrymme. Bergholmen har donerats till kommunen för att användas som 

fritidsområde. Det är här viktigt att husägarna på ön inte tillåts ”privatisera” öns stränder.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Södra Boo är ett stort område som nu avses förnya och ges en mer permanent struktur. 

Förtätning med villor riskerar att på mycket lång sikt omöjliggöra att området får en roll för 
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en framtida bostadsutbyggnad i kommunen. Därför bör programmet redan nu medge en 

större förtätning och byggnation av flerbostadshus. Det är i första hand i området kring 

Boo Gårds skola som det bör möjliggöras.” 

 

- - - - - 
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§ 30 Dnr KFKS 2010/232-214 

Detaljplan för Älta 14:11 m.fl, Stensö udde 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatt följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta planförslaget.  

Ärendet 

Området ingick initialt i detaljplan för flerbostadshusbebyggelse vid Stensövägen som 

antogs 2007, men utgick på grund av att strandlinjen ändrats vid muddringsarbete som 

kommunen utfört. 

 

Syftet med planläggningen är att anordna kommunalt vatten och avlopp och samtidigt 

skapa byggrätter för befintliga fastigheter på Stensö udde, samt möjliggöra för åtta 

tillkommande fastigheter (varav sju i kommunal ägo). Vidare är syftet att anordna ytor för 

idrotts/föreningsverksamhet och en mindre servering samt att skapa god tillgänglighet till 

strandområdena. 

 

Sakägarna har i huvudsak tillstyrkt förslaget till detaljplan men sakägare utom planområdet 

samt vissa föreningar och remissinstanser har haft synpunkter på de tillkommande 

kommunala fastigheterna och åtkomsten till strandområdena.  

 

Förslaget har justerats så att strandområdet blivit större genom att antalet nya fastigheter på 

kommunal mark minskats. Därutöver har byggrätten för befintliga fastigheter utökats till att 

rymma förhöjda väggliv på övervåning men med bibehållen nockhöjd och begränsning av 

byggnadshöjd. Möjlighet till parkering och trottoar har utökats vid lokalgata till muddrade 

viken. En mindre justering av vändplan har gjorts för att underlätta vändning av sopbil. 

 

Det minskade antalet fastigheter påverkar den gatukostnadsutredning som tagits fram och 

genom frivilliga avtal accepterats av fastighetsägarna i planområdet. Förslaget från plan- 

och exploateringsenheten är att inte förnya avtalet trots att det innebär en högre kostnad 

för kommunen. 
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Handlingar i ärendet 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 16 november 2011 § 337 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 9 november 2011 
Bilagor: 

1. Detaljplanekarta 

2. Planbeskrivning 

3. Genomförandebeskrivning 

4. Miljöredovisning 

5. Utlåtande 

6. Yttranden 

7. Översikt över kommunala beslut 

8. Karta över området 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 16 november 2011 § 337 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 

kommunfullmäktige att planförslaget antas. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), Hans Peters 

(C) och Jan-Eric Jansson (KD), bifall till planenhetens förslag. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Det är angeläget att tillgängligheten till parkmark och strand på Stensö udde inte 

begränsas av nybyggnation. Därför bör de tre villatomterna i öster utgå. I Älta finns en stor 

mäng villor. Utifrån ett hållbarhetsperspektiv är det olämpligt, särskilt i så pass centrala 

områden som Stensö, att fortsätta att bygga fler villor. Därför bör istället området som 

föreslås bebyggas med fyra villor ändras så att där kan byggas ett småskaligt flerbostadshus. 

Av hållbarhetsskäl så bör det då byggas med passivhusstandard.” 
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Maria Fridstjerna (S) och Hans-Åke Donnersvärd (S) lät anteckna följande. 

 
”Vi ser med tillfredsställelse att de kommunala tomter som ursprungligen lagts ut närmast 
stranden har tagits bort, så som vi föreslog inför utställningen. Det är viktigt att den 
tillgängliga stranden inte känns inklämd mot privata tomter. Det är också viktigt att följa 
upp de bestämmelser om stängsel som finns med i planen, så att tomtmarken inte ”flyter 
ut” på allmänningen. 
 
Vi Socialdemokrater är även glada för att gångare, cyklister och människor med 
rörelsefunktionsnedsättningar nu också bereds framkomlighet till den allmänna platsen här 
och till kollektivtrafiken genom att en trottoar anläggs. Bara genom att sätta människorna 
före bilen i planeringen kan vi säkerställa barnens säkerhet bättre och göra det mer 
attraktivt för fler människor att välja bort bilen till förmån för kollektivt resande, cykling 
eller promenad. ” 

 

Stefan Saläng lät anteckna följande. 

 

”Planförslaget möjliggör att befintliga fastigheter vid Stensö Udde förses med kommunalt 

vatten och avlopp och att Stensövägen rustas upp. Lika angeläget är att få till stånd en 

attraktiv och lättillgänglig strandpark i området närmast den muddrade viken. Efter den 

omarbetning av planförslaget som nu skett som svar på kritik från Länsstyrelsen, 

Fritidsnämnden, sakägare och föreningar, kommer nu det allmäntillgängliga strandområdet 

utökas i förhållande till kvartersmarken.” 

 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Miljöpartiet tycker det är bra att fastigheterna på Stensö Udde får en bättre VA-lösning än 

de har idag och har ingenting emot utökade byggrätter för de befintliga fastigheterna. Vi är 

också nöjda med den minskning av exploateringsgraden i enlighet med vad jag föreslog 

tidigare när ärendet var uppe i kommunstyrelsen. Det nya förslaget ger ett större 

parkområde i den östra delen av området vilket är bra men, vi skulle helst se att den nya 

fastigheten som ligger närmast badstranden på den västra sidan också stryks i 

detaljplaneförslaget. Naturen kring badstranden är den vackraste i området och blir det 

bostäder för nära inpå försvinner mycket av naturkänslan. 

 

I samband med exploateringen bör man lägga ner ett större arbete på att ”fixa till” marken 

kring viken i den östra delen av området och ta bort vallen som skymmer sjöutsikten. 

Fastigheterna på den västra sidan av vägen bör för att smälta in vara enfamiljshus, men på 

den östra sidan ser vi gärna hyresradhus eller någon annan typ av mindre flerfamiljshus. 

Delar av området ligger på ”gammal” sjöbotten som tillkommit genom en konstgjord 

sänkning av Ältasjöns vattennivå. I detaljplanen står det att golv i nybyggda fastigheter får 

läggas 60 cm över Ältasjöns förväntade högsta nivå. Detta anser vi i Miljöpartiet vara för 

liten marginal då det är svårt att bedöma vilka nivåer vi kan förvänta oss i framtiden.  
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Ansvaret för att reglera vattenståndet i Ältasjön ligger dessutom inte på Nacka kommun 

utan på Stockholms stad. Sjöns vattennivå kan även komma att påverkas av en stadigt 

växande bäverpopulation.” 

 

- - - - - 
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§ 31 Dnr KFKS 2009/55-214 

Yttrande med anledning av överklagande av detaljplan 

för påfartsramp till väg 222 i Björknäs, Boo 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande. 

 

Ärende 

Kommunfullmäktige antog detaljplan för påfartsramp till väg 222 i Björknäs, Boo i Nacka 

kommun den 23 maj 2011 § 145.  

 

Detaljplanen har sedermera överklagats till länsstyrelsen, av bostadsrättsföreningen 

Talludden 1, vilken till en mindre del omfattas av detaljplanen. Överklagandet avslogs av 

Länsstyrelsen den 2 augusti 2011. Bostadsrättsföreningen Talludden 1 överklagade därefter 

till Mark- och miljödomstolen. Den klagande ifrågasätter detaljplanen på en rad punkter.  

  

Mark- och miljödomstolen har ombett kommunen att yttra sig om ett antal frågor kopplade 

till överklagandet, bilaga 1. 

 

Ett yttrande har sammanställts till svar på Mark- och miljödomstolens frågor, bilaga 2. 

Yttrandet föreslår att Mark- och miljödomstolen ska avslå överklagan och att fastställa 

detaljplanen. 

 

Handlingar i ärendet 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 9 februari 2012 

Bilaga 1 Mark- och miljödomstolens frågor till kommunen  

Bilaga 2Kommunens yttrande med tillhörande bilagor 2:1, 2:10 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C) och Jan-Eric 

Jansson (KD), bifall till planenhetens förslag. 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

- - - - - 
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§ 32 Dnr KFKS 2007/266 

Nacka Pir AB, tillägg till konsortialavtal 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

Ärende 

För att åstadkomma en utveckling av den marina verksamheten i Fisksätra har valt att 

samarbeta med en intressent som kan driva och utveckla verksamheten i samspel med 

lokalsamhället och med kommunens intressen kring projektet HAMN. Samarbetet har 

reglerats i ett konsortialavtal antaget av fullmäktige den 23 maj 2011. Sedan avtalets 

tecknades har yttre omständigheter bl a inneburit att vissa angivna tider behöver justeras. 

Vidare har det i pågående planprocess framkommit att kommunen bör vara huvudman för 

allmänt tillgänglig mark och att hyrestiden i tecknat hyresavtal bör förlängas.  

 

De nödvändiga och önskade förändringarna föreslås bli reglerade genom ett tillägg till det 

befintliga konsortialavtalet. Tillägget redovisas i bilaga 1.  

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 januari 2012 

Tillägg till konsortialavtal 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 

 

 



 22 (59) 
 21 februari 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 33 Dnr KFKS 2010/178-875 

Investering i Fisksätra Pir 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Ärende 

För att åstadkomma en utveckling av den marina verksamheten i Fisksätra har kommunen 

överlåtit anläggningar och byggnader på fastighet där verksamheten är belägen till ett 

nybildat bolag, Nacka Pir AB, där kommunen tillsvidare är delägare. Bolaget innehar 

tomträtt till fastigheten och äger samtliga byggnader och anläggningar. När pågående 

detaljplanearbete är klart ska kommunen lösas ut från bolaget till ett förutbestämt pris. 

Kommunen har åtagit sig att anlägga en pir för allmänt ändamål och för att användas av det 

blivande museet inom projektet HAMN.  

 

Kommunfullmäktige beslutade den 21 november 2011 att samtliga projekt under rubriken 

”Nya projekt för beslut KF” skulle utgå ur investeringsbeslut. Ärendet om Fisksätra Pir, 

tillsammans med investering i restaurang och vandrarhem inom projektet HAMN var 

bland dessa. Projekten som är funktionellt kopplade har därefter bearbetats och 

neddragningar och ändringar i förutsättningar i övrigt har minskat kommunens årliga 

kapitalkostnader.  

 

Förslag till en nyanlagd pir har tillkommit för att tillgodose behov av att: 

- Ta emot besökströmmar sjövägen, främst till museet 

- Vara utgångspunkt för guidade båtturer till Baggenstäket och Skogsöreservatet 

- Vara angöring för bryggor och passageväg till marinans båtplatser 

- Vara attraktiv besökspunkt för lokalsamhället i Fisksätra 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 januari 2012 

Skiss på brygganläggning inklusive pir 

Tidigare avtal 
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Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 34 Dnr KFKS 2012/63-044 

Fisksätra marina restaurang och vandrarhem 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

Ärende 

Etablering av restaurang och vandrarhem i Fisksätra marincenter utgör ett led för att stärka 

de insatser som görs i Fisksätra avseende sysselsättning och attraktionskraft. 

Besöksnäringen är en av de av regeringen utpekade tillväxt branscherna i Sverige. 

Museiprojektet HAMN med fokus på platsens historia och människors berättelser, och då 

särskilt Slaget vid Stäket 1719 och det samtida Fisksätra, kommer att bli ett nytt besöksmål 

för både lokala, regionala och internationella besökare. Restaurang och vandrarhem 

kommer att stärka museet i konkurrenskraft som besöksmål samt stärka den marina 

etableringen i området.  

 

Restaurang och vandrarhem är verksamheter som utgör viktiga arbetsplatser för unga som 

är på väg att etablera sig på arbetsmarknaden. Detta kan förstärkas genom praktikplatser 

såsom museiprojektet visat under sina två projektår, då ungdomar erhållit feriearbete i 

projektet. Etableringen föreslås ske samtidigt då kostnaderna hålls nere genom 

samordningen. Anläggningen beräknas vara färdig sommaren 2013 utifrån ett sådant beslut. 

En annan möjlighet är att senarelägga vandrarhemsetableringen men även det förutsätter 

ett beslut om genomförande mars 2012. Ett tredje möjligt spår är att prioritera 

restaurangetableringen.  

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 februari 2012 

Nyttokalkyl HAMN den 15 februari 2012 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - -  
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§ 35 Dnr KFKS 2012/95-349 

Utbyggnad av överföringsledningar för va- anslutning av 

dpl Björnberget 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anvisa 1,5 mkr till Tekniska nämnden 

för investeringsutgift avseende utbyggnad av va- ledningar fram till dpl Björnbergsområdet.  

 

Ärendet 

Inom detaljplanen för Björnbergsområdet har utbyggnad av gator och VA nyligen 

påbörjats. För att kunna ansluta området till befintlig VA- struktur utanför planområdet 

krävs utbyggnad av överföringsledningar för vatten och spillvatten, vilket lämpligen 

samordnas med den nu påbörjade utbyggnaden inom planområdet.  

 

Handlingar i ärendet 

Tekniska nämnden den 14 februari 2012 § 35 

Teknik VA & Avfalls tjänsteskrivelse den 11 januari 2012 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Tekniska nämnden den 14 februari 2012 § 35 

Tekniska nämnden noterade att ärendet kommer att behandlas av kommunfullmäktige. 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), Cathrin Bergenstråhle 

(M), Hans Peters (C) och Jan-Eric Jansson (KD), bifall till Teknik VA & Avfalls förslag 

med justeringen att det är en investeringsutgift. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 36 Dnr KFKS 2011/518-253 

Försäljning av framtida avstyckade fastigheter från Älta 

10:1 inom detaljplan för Ältabergs verksamhetsområde, 

DP 480 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar ingå föreslaget köpekontrakt som innebär att två delområden av 

fastigheten Nacka Älta 10:1 avstyckas och säljs av Nacka kommun till: 

 

Pmi Clean AB för 6 097 000kr  

Calles Golv & Fastighets AB för 2 043 600kr 

 

Beslutet fattas av kommunstyrelsen med stöd av kommunfullmäktiges beslut den 21 

november 2011, §, beslutats 18.  

 

Ärende 

 Fastigheterna ligger inom Ältabergs verksamhetsområde, DP 480.  

 Köpeskillingen är i avtalet satt till 1 300kr/kvm.  

 Tillträdesdagen är den 1 maj 2012. 

 

Handlingar i ärendet 

Markenhetens tjänsteskrivelse den 9 februari 2012 

Bilaga 1 Köpekontrakt Pmi Clean AB med bilagor till köpekontrakt 

Bilaga 2 Köpekontrakt Calles Golv & Fastighets AB med bilagor till köpekontrakt 

Bilaga 3 Detaljplanekarta    

 

Yrkanden 

Hans-Åke Donnersvärd (S) yrkade att fastigheten upplåts med tomträtt och att ärendet 

återremitteras för framtagande av tomträttsavtal. 

 

Erik Langby (M) yrkade avslag på Hans-Åke Donnersvärds återremissyrkande. 

 

Erik Langby yrkade bifall till markenhetens förslag. 
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Beslutsgång 

I enlighet med Erik Langbys yrkande beslutade arbetsutskottet att avslå Hans-Åke 

Donnersvärds återremissyrkande. 

 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande att bifalla markenhetens 

förslag. 

 

Reservationer 

Hans-Åke Donnersvärd och Maria Fridstjerna (S) reserverade sig mot beslutet och ingav 

följande. 

 

”Nacka kommun har problem med för lite mark. Kommunen är nu i den situationen att 

den måste köpa tillbaka tidigare såld mark. Bättre att aktuell fastighet behålls i egen ägo och 

att fastigheten upplåts med tomträtt.” 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande.  

 

”Vänsterpartiet motsätter sig att fastigheterna säls. Istället bör de upplåtas med tomträtt. 

Därmed har kommunen på lång sikt större rådighet över marken när förutsättningarna för 

markdispositionen förändras.” 

 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Tidigare har Miljöpartiet reserverat sig mot utförsäljning av Nackabornas gemensamma 

egendomar. Anledningen har varit att det ur ett långsiktigt ekonomiskt perspektiv är en 

dålig affär. Dessutom förlorar kommunen en del av det handlingsutrymme som följer med 

ett eget markinnehav. Idag går det går inte att blunda för hur det faktiskt ser ut med 

kommunens på kort tid skenande skuldsättning och Miljöpartiet ser sig p.g.a. kommunens 

prekära monetära läge, tvingat att stödja kommunstyrelsens beslut om en del utförsäljningar 

i jakten på lite snabba cash. Det här området är också av mindre strategiskt värde för 

kommunen då det p.g.a. det trafikstörda läget inte är lämpat för bostäder.” 

 

- - - - - 
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§ 37 Dnr KFKS 2011/85-256 

Upplåtelse av framtida avstyckad fastighet från Älta 10:1 

inom detaljplan för Ältabergs verksamhetsområde, DP 

480 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar ingå tomträttsavtal som innebär att ett delområde av fastigheten 

Nacka Älta 10:1 avstyckas och upplåts av Nacka kommun till: 

 

Älta Mark & Bygg med en tomträttsavgäld på 59 622 kr/år  

 

Beslutet fattas av kommunstyrelsen med stöd av kommunfullmäktiges beslut den 21 

november 2011, §, beslutats 18.  

 

Ärende 

 Fastigheten ligger inom Ältabergs verksamhetsområde, DP 480.  

 Tomträttsavgälden är i avtalet satt till 57kr/kvm.  

 Tillträdesdagen är den 1 maj 2012. 

 

Handlingar i ärendet 

Markenhetens tjänsteskrivelse den 9 februari 2012 

Bilaga 1  Tomträttskontrakt Älta Mark & Bygg med bilagor till tomträttskontrakt 

Bilaga 2 Detaljplanekarta    

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med markenhetens förslag 

 

- - - - - 
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§ 38 Dnr KFKS 2012/71-539 

Remiss - förslag till framkomlighetsstrategi för 

Stockholm 2030 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen anta förslaget till yttrande, 

enligt bilaga, över ”Förslag till Framkomlighetsstrategi för Stockholm 2030” med följande 

kompletteringar. 

 

Tredjestycket 

Det är också viktigt att Stockholm samordnar regionala cykelstråk från Nacka cykelstråk så 

att cyklister från Ostsektorn för snabba och smidiga vägar in i staden.  

 

Fjärde stycket 

Det är viktigt för framkomligheten att tunnelbana byggs till Nacka. 

 

Nästsista stycket 

De fyra planeringsinriktningarna kommenteras. Näst sista stycket flyttas till 

planeringsinriktning A. 

 

Ärende 

Stockholm stad har i sin översiktsplan, Promenadstaden, beskrivit hur staden ska växa. För 

att detta ska kunna genomföras har Trafikkontoret i Stockholm stad tagit fram ”Förslag till 

Framkomlighetsstrategi för Stockholm 2030, En strategisk inriktning för storstadsgator i 

världsklass”. Kollektivtrafik, gång och cykel ska prioriteras i gaturummet. Fyra 

planeringsinriktningar med flera delmål har tagits fram. Framkomlighetsstrategin ska vara 

ett levande dokument som revideras vid behov. Stockholm som ”Promenadstad” och 

Framkomlighetsstrategin kan komma att påverka Nackas resenärers möjlighet att resa 

genom och i Stockholm. Synpunkter redovisas i ”Förslag till yttrande..”(bilaga). 

 

Handlingar i ärendet 

Tekniska nämnden den 14 februari 2012 § 37 

Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 14 februari 2012 

Förslag till yttrande över ”Förslag till Framkomlighetsstrategi för Stockholm 2030, Version 

1.0, 2011-12-01” 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Tekniska nämnden den 14 februari 2012 § 37 

Tekniska nämnden noterade informationen och rekommenderar kommunstyrelsen att anta 

förslaget till yttrande över Förslag till framkomlighetsstrategi för Stockholm 2030. 

 

Yrkanden 

Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD) och Erik Langby (M) yrkade bifall till Tekniska 

nämndens förslag men med följande kompletteringar i yttrandet. 

 

Tredjestycket 

Det är också viktigt att Stockholm samordnar regionala cykelstråk från Nacka cykelstråk så 

att cyklister från Ostsektorn för snabba och smidiga vägar in i staden.  

 

Fjärde stycket 

Det är viktigt för framkomligheten att tunnelbana byggs till Nacka. 

 

Nästsista stycket 

De fyra planeringsinriktningarna kommenteras. Näst sista stycket flyttas till 

planeringsinriktning A. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Hans Peters, Jan-Eric Janssons och Erik Langbys 

yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Miljöpartiet håller med Stockholms stad om att andelen förflyttningar med bil måste 

minska och kapacitetsstarka och energisnåla färdmedel behöver öka. De tre högst 

prioriterade färdslagen i all planering ska vara, apostlahästar, cykel och kollektivtrafik. Lägst 

i prioritet ska vara privatbilism. Detta är någonting som även borde gälla för Nacka. Det är 

viktigt att vi framöver samordnar våra trafiklösningar över kommungränserna, varken en 

snabbcykelväg eller ett järnvägsspår kan sluta vid kommungränsen.  

 

Vi tycker det är olyckligt att Nacka kommun i sitt yttrande drar upp 

Stockholmsöverenskommelsen från år 2007. Om vi ska komma tillrätta med dagens och 

morgondagens klimatutmaningar krävs det nya lösningar, inte de gamla som lagt grunden 

till dagens problem. Om vi på allvar vill växa hållbart måste vi hela tiden ha Regeringens 
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”Färdplan 2050” i åtanke. Om vi agerar kortsiktigt och inte alltid har med Regeringens 

klimatmål i vår planering, kapitulerar vi inför klimathotet och lämnar över ett samhälle 

ingen vill ha till nästa generation.” 

 

- - - - - 
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§ 39 Dnr KFKS 2011/221-219 

Remiss av ny bussterminal för Nacka- och 

Värmdöbussarna, Stockholms stad 
Yttrande under utställning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen anta Tekniska nämndens 

förslag till yttrande över utställning av ny bussterminal för Nacka- och Värmdöbussarna vid 

Slussen med följande ändringar i yttrandet. 

 

Förslaget till yttrande under Övrigt sid 2 4:e stycket  

 

”Det är angeläget att bygga bussterminalen så snabbt som möjligt.”  

 

ändras till 

 

”Det är angeläget att bygga bussterminalen så snart som möjligt.” 

 

Förslaget till yttrande under Synpunkter 

 

”Förslagets omarbetning är positiv” 

 

ändras till 

 

”Förslaget har förbättrats i förhållande till samrådsversionen men måste på 

väsentliga punkter omarbetas ytterligare.” 

 

Ärende 
Stadsbyggnadsnämnden i Stockholm inbjuder till yttrande under utställning av detaljplan 
för Ny bussterminal för Nacka- och Värmdöbussarna vid Slussen. Detaljplaneförslaget, 
vilket innebär att en bussterminal anläggs i ett nytt bergrum under Katarinavägen och 
Mosebacke och som ersätter den befintliga bussterminalen i och med planerad framtida 
ombyggnad av Slussenområdet, har reviderats något av Stadsbyggnadskontoret efter 
synpunkter från samrådet. Terminalen har en tydligare utformning skild från bussarna och 
en ny entré föreslås mot Stadsgården. 
 
Förslaget visas på projektets hemsida www.stockholm.se/slussen 

 

http://www.stockholm.se/slussen
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Handlingar i ärendet 

Tekniska nämnden den 14 februari 2012 § 38 

Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 5 februari 2012 

Förslag till yttrande 

Reviderat förslag till yttrande  

Genomförandebeskrivning 

Planbeskrivning 

Plankarta 1,2 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Tekniska nämnden den 14 februari 2012 § 38 

Tekniska nämnden noterade informationen och rekommenderar kommunstyrelsen att anta 

förslaget till yttrande över utställning av ny Bussterminal för Nacka- och Värmdöbussarna 

vid Slussen med Gunilla Grudevall Steens och Bo Hjertstrands tilläggsyrkande. 

Yrkanden 

Hans-Åke Donnersvärd (S) yrkade följande förslag till ändring. 

 

Förslaget till yttrande under Övrigt sid 2 4:e stycket  

 

”Det är angeläget att bygga bussterminalen så snabbt som möjligt.”  

 

ändras till 

 

”Det är angeläget att bygga bussterminalen så snart som möjligt.” 

 

Stefan Saläng (FP) yrkade följande förslag till ändring. 

 

Förslaget till yttrande under Synpunkter 

 

”Förslagets omarbetning är positiv” 

 

ändras till 

 

”Förslaget har förbättrats i förhållande till samrådsversionen men måste på väsentliga 

punkter omarbetas ytterligare.” 
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Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med trafikenhetens förslag men med Hans-Åke 

Donnersvärds och Stefan Salängs ändringsyrkanden. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Nacka är en kommun med en omfattande utpendling. Ombyggnaden av Slussen riskerar 

därför att ge Nackaborna stora problem med arbetsresor och andra resor. Att bygga ut 

tunnelbana till Nacka innan ombyggnaden av Slussen påbörjas vore det bästa alternativet. 

Slussens ombyggnad kommer dock realistiskt att påbörjas innan en tunnelbana finns. Men 

med en tunnelbana som är utbyggd till dess Slussen är klar skulle dimensionering och 

utformning av bussterminalen kunna göras annorlunda. Den främsta kritiken mot 

terminalen så som den nu planeras är de stora avstånd som resenärerna måste ta sig för att 

komma till tunnelbana och innerstadsbussar. Nivåskillnaderna som kräver rulltrappor och 

hissar är också negativt. Oavsett var terminalen placeras så måste grundkraven på dess 

utformning vara att avstånden för resenärerna minimeras samt att gångvägarna görs 

lättillgängliga för alla, oavsett om man kommer med barnvagn eller är rörelsehindrad. 

Rulltrappor, trappor mm måste dimensioneras så att de räcker till även vid rusningstidens 

största trafikbelastning.” 

 

Hans Peters (C) lät anteckna följande. 

 

”Kostnaden för den underjordiska bussterminalen redovisas inte i remissmaterialet. Men 

sannolikt är den mycket stor. Bygget är mycket komplicerat och trafiklösningarna svåra att 

få till på ett bra sätt. Egentligen hade det varit bättre om de pengar som läggas på 

terminalen i stället hade investerats i T-baneutbyggnaden till Nacka.” 

 

- - - - - 
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§ 40 Dnr KFKS 2012/128-530 

Trafikverkets kapacitetsuppdrag 
Muntlig information 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 

 

Ärende 

Kapacitetsutredningen fokuserar på åtgärder och inriktningar som ger utökad kapacitet, 

bidrar till effektivare användning av och ett robustare transportsystem i sin helhet samt 

främjar effektiva övergångar mellan de olika trafikslagen. Prioriterade föreslås 

paketlösningar för storstadsregionerna. Det är ett av underlagen till den kommande 

infrastrukturpropositionen från regeringen som i sin tur ska ligga till grund för en 

revidering av nuvarande nationell transportplan (NPT). Förslag till yttrande behandlas i 

kommunstyrelsen den 19 mars. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet noterade informationen till protokollet. 

 

- - - - - 
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§ 41 Dnr KFKS 2011/469 

Upphandling av lokaler för Källängsvägens förskola 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 

 

Beslut kommer att behöva fattas av kommunstyrelsen genom ordförandebeslut. 

Ärende 

Bygg- och förvaltningsenheten genomför en upphandling av lokaler för ny förskola med 4 

avdelningar på Källängsvägen. Befintlig verksamhet på Kommunalvägen ska flytta in i den 

nya förskolan.  

 

Bygg- och förvaltningsenheten gav en muntlig information.  

 

Information om att absolut sekretess råder och följderna av sekretessbrott lämnades på 

sammanträdet. 

 

Handlingar i ärendet 

Bygg- och förvaltningsenhetens tjänsteskrivelse den 9 februari 2012 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet noterade informationen till protokollet. 

 

- - - - - 
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§ 42 Dnr KFKS 2010/460-409 

Uppföljning av strategi för minskad energianvändning i 

Nackas kommunala verksamhet 2011 samt förslag till ny 

strategi 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen godkänner uppföljningen av strategi för minskad energianvändning i 

Nackas kommunala verksamhet 2011 (enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen) samt antar en ny 

strategi (enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen).  

 

Ärende 

Ärendet innehåller dels en uppföljning av energieffektiviseringsstrategin för 2011, dels 

förslag på ny strategi. 
 

Kommunens energieffektiviseringsstrategi ska följas upp och rapporteras till 

Energimyndigheten årligen). I strategin anges mål för energieffektivisering av 

kommunens fastighetsbestånd samt för att minska de anställdas pendlingsresor med bil. 

Uppföljningen av kommunens mål för fastigheter visar att energianvändningen minskar, 

men inte tillräckligt snabbt för att vi ska nå målen samtidigt som kommunens 

fastighetsbestånd växer. När det gäller målet för att minska de anställdas pendlingsresor 

med bil saknar vi information om hur energianvändningen har förändrats sedan 

resvaneundersökningen genomfördes 2009.  

 

I strategin åtar sig kommunen 12 åtgärder för att minska energianvändningen. Av dessa har 

5 åtgärder genomförts enligt plan, 3 åtgärder har påbörjats samt 4 åtgärder har inte 

genomförts enligt plan.  

 

Energieffektiviseringsstrategin har uppdaterats med information som tillkommit efter det 

att strategin antogs i maj 2011. I den nya energieffektiviseringsstrategin föreslås två 

större ändringar: 

 Målet för energianvändningen i fastigheter bör kompletteras med ett mål som 

mäter kWh/kvm . 2009 låg energianvändningen i snitt på 170 kWh/kvm 

(normalår) för hela kommunens bestånd. Som mål för 2014 föreslås att 

energianvändningen i snitt uppgår till max 155 kWh/kvm. För 2020 föreslås att 

energianvändningen i snitt ska uppgå till max 140 kWh/kvm. 
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 På grund av en omorganisation av kommunens upphandlingsenhet föreslås att 

åtgärd 5 Rekrytering av miljöansvarig samt åtgärd 6 Uppföljningssystem av miljökrav i 

upphandling ersätts av åtgärd 5 Utveckla miljökompetensen och uppföljningen på 

inköpsenheten. 100 000 kr föreslås avsättas från energieffektiviseringsstödet för att 

stötta genomförandet av åtgärden. Avsatta medel ska användas till att stärka 

miljökompetensen på enheten samt öka stödet till verksamheterna när det gäller att 

formulera och följa upp miljökrav i upphandlingar.  

 

Handlingar i ärendet 

Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 7 februari 2012 

Uppföljning av strategi för minskad energianvändning i Nackas kommunala verksamhet 

2011  

Strategi för minskad energianvändning i Nackas kommunala verksamhet  

 

Yrkanden 

Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Erik Langby (M; 

Stefan Saläng (FP), Hans-Åke Donnersvärd (S), Erik Langby (M) och Cathrin 

Bergenstråhle (M), bifall till miljöenhetens förslag. 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Miljöpartiet konstaterar att det hitintills gjorts för lite för att kommunen ska nå målen i sin 

egen energistrategi. Det är ytterst tveksamt om kommunen kommer att nå målen med de 

föreslagna åtgärderna. För att kunna dra vårt strå till stacken i det globala miljöarbetet är 

det viktigt att vi fullt ut implementerar Regeringens miljömål i vårt eget miljöarbete och 

helhjärtat stöder den av riksdagen antagna färdplanen för ett Sverige utan klimatutsläpp 

2050, inte bara i ord utan även i handling. Det krävs ”väldigt” radikala åtgärder för att nå de 

nationella målen och kommunen måste även ta fram en strategi för hela kommunen, inte 

bara för den lilla del som är kommunens egen verksamhet.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”En strategi måste också vara kopplad till verksamma åtgärder så att målen i strategin kan 

nås. Det finns en dålig vana på statlig och kommunal nivå att skapa strategidokument med 

vackra framtidsmål som sedan inte följs upp med adekvata åtgärder.  
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Denna borgerliga strategi för minskad energianvändning är ett sådant exempel. De åtgärder 

som är föreslagna räcker inte på långa vägar för att nå de ofta bra målen. Det krävs en rad 

åtgärder inom fastighetsbeståndet och inom de delar av transportsektorn som kommunen 

kan påverka för att målen ska nås. 

  

Exempel på detta är fler energibesparingsåtgärder vid ombyggnation och renovering och 

högre energisparkrav vid nybyggnation. Vid nybyggnation bör kraven vara passivhus, dvs 

det ska inte behöva tillföras extern energi för uppvärmning. 

 

När det gäller transporter behövs en rad åtgärder för att främja kollektivtrafik och GC 

trafik istället för biltrafik tex utbyggd kollektivtrafik, utbyggda cykelbanor, bilpooler och 

miljövänliga fordon. ” 

 

Hans Peters lät anteckna följande. 

 

”Centerpartiet noterar att de tillkommande målen vad gäller energianvändning per 

kvadratmeter år 2014 och år 2020, ska ses som en komplettering till de av 

kommunstyrelsen 2011-05-02 fastställda målen om bl.a. en minskning av 

energianvändningen med 20% till år 2020. 

 

Det är viktigt att kommunen alltid, när så är möjligt av praktiska och ekonomiska skäl, 

investerar i energisparåtgärder i samband med underhåll, om – och tillbyggnader i det 

befintliga fastighetsbeståendet. Det är i det sammanhanget viktigt att man ser sådana 

energisparåtgärder som viktiga och nödvändiga åtgärder och att man från 

kommunstyrelsens sida inte kräver för kort återbetalningstid. Investeringar av denna typ 

måste se ur ett längre perspektiv. Det är då de blir mycket lönsamma för kommunen 

samtidigt som miljöbelastningen minskar. 

 

Det är även viktigt att dessa mål även gäller byggnader där verksamhet drivs på entreprenad 

eller genom kundval på uppdrag av Nacka kommun.” 

 

- - - - - 
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§ 43 Dnr KFKS 2011/294-007 

Yttrande över revisionsrapport nr 4 2011 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 

nr 4/2011 om beställarkompetens och uppföljning av externa utförare. 

 

Ärende 

Revisorerna har granskat beställarkompetensen och uppföljningen av externa utförare inom 

Social- och äldrenämndens ansvarsområde respektive Tekniska nämndens ansvarområde. 

Kommunstyrelsen föreslås avge ett yttrande som övergripande ansvarig för kommunens 

inköpsverksamhet. I yttrandet beskrivs bland annat att ett projekt startat för att utveckla 

inköpsverksamheten. Några av revisorernas förslag kommenteras. 

Förslag till yttrande 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 februari 2012 

Förslag till yttrande 

Revisionsrapport nr 4/2011 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Granskningen lämnar en, ur Vänsterpartiet synpunkt, viktig fråga: utformningen av 

auktorisationsvillkor inom kundvalssystemen och uppföljning av att utförare inom 

kundvalssystemen uppfyller auktorisationskrav. Främst inom hemtjänsten har det 

förekommit ett antal företag som under lång tid inte uppfyllt auktorisations- och andra 

formella krav. Vänsterpartiet är motståndare till kundvalssystemet men när nu kommunens 

borgerliga majoritet ändå genomfört ett stort antal sådana så måste utformning av och 

uppföljning av auktorisationskrav ändå fungera. Något som skulle underlätta en sådan 

uppföljning vore att personalen hade meddelarfrihet samt att verksamheten underkastas 
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offentlighetsprincipen. Kommunen bör i upphandlingsunderlag och i auktorisationsvillkor 

arbeta in sådana krav.” 

 

- - - - - 
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§ 44 Dnr KFKS 2011/294-007 

Yttrande över revisionsrapport nr 5 – granskning av 

informationssäkerheten 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapporten 

om informationssäkerhet 

 

Ärendet 

Revisorerna har gjort en granskning av informationssäkerheten. Det är en uppföljning av 

en granskning som gjordes 2007. Många av de åtgärder som föreslogs i granskningen 2007 

har genomförts. Revisorerna skriver att arbetet med informationssäkerhet bedrivs utifrån 

höga krav och att säkerhetsmedvetenheten är hög. Revisorerna föreslår ett antal åtgärder. 

Stadsledningskontoret ser behovet av att fortsätta med att utveckla arbetet med 

informationssäkerhet och att förtydliga riktlinjerna. Revisorerna föreslår att det införs en 

rutin med oberoende granskningar av outsourcing partners. Denna har redan införts och 

granskningar genomförs. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 februari 2012 

Förslag till yttrande 

Revisionsrapport nr 5/2011 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 45 Dnr KFKS 2011/250-007 

Granskning av kommunens dubbla roller som verksam-

hets- och myndighetsutövare 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar rapporten till protokollet. 

 

Ärende 

Internrevisionen har granskat hur kommunen hanterar sina dubbla roller som verksamhets- 

och myndighetsutövare. Granskningen visar att grundläggande rutiner finns på plats men 

rutiner måste kombineras med kunskap om vad rutinerna och regelverken innebär, för att 

förhindra en kultur där man går på vad man hört, inte vad man rent faktiskt vet om hur 

handläggningen ska gå till. Detta gäller såväl myndighetsutövare som verksamhetsutövare 

och regelbunden utbildning ska omfatta både nyanställda och medarbetare som varit med 

en tid. Det går inte av genomförda stickprov att se att det finns en medveten skillnad 

mellan hur ärenden som rör kommunen handläggs, jämfört med andra 

verksamhetsutövare. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 februari 2012 

PM granskning av kommunens dubbla roller som verksamhets- och myndighetsutövare 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 46 Dnr KFKS 2011/250-007 

Lägesrapport uppföljningen av granskning av inköps-

processer 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

Ärende 

Stadsledningskontoret har i enlighet med kommunstyrelsens uppdrag följt upp vilka åtgär-

der som Tekniska nämnden, Fritidsnämnden och Naturreservatsnämnden har vidtagit för 

att möta de brister som redovisats i nämndernas inköpsprocess. Återkrav har skett, 

utbildningsinsatser har genomförts, rutiner har medvetandegjorts och en av nämnderna har 

antagit kontrollpunkter för att säkerställa sin inköpsprocess samt sett över fördelningen 

mellan investerings- och driftskostnader. Det sker en samordning mellan nämnderna för att 

till att det finns en ansvarig ägare för varje avtal, oavsett inom vilken nämnd som 

leverantören utför sitt uppdrag. Den ansvariga personen ska ha kontakt med leverantören 

vad gäller uppföljning av avtal, kvalitet på leverans med mera. Nämnderna kommer också 

att samordna sina upphandlingar på ett än bättre sätt. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 februari 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 47 Dnr KFKS 2012/89-009 

Ansökan om att få använda Boo landskommuns vapen 

Beslut 

PRO Boo får använda Boo landskommuns vapen på sin hemsida på internet enligt ingiven 

beskrivning. 

 

Detta beslut fattas av punkten 2 i kommunstyrelsens delegationsordning. 

 

Ärende 

PRO Boo vill använda Boo landskommuns vapen på sin hemsida. Stadsledningskontoret 

bedömer att ansökan kan beviljas, då PRO uppfyller kraven för att få använda kommunens 

vapen; en ideell förening i Nacka kommun och syftet med användningen är inte kommer-

siell. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 februari 2012 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 48 Dnr KFKS 2010/527-009 

Åtgärder med anledning av medborgarförslag om 

minoritetsspråk 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärende 

En utredning är genomförd utifrån ett inkommet medborgarförslag att Nacka kommun ska 

ansluta sig till förvaltningsområdet för finska. Minoritetslagstiftningen innebär att 

kommunen ska leva upp till ett grundskydd för de nationella minoriteterna men 

kommunen kan även frivilligt ansluta sig till att bli ett förvaltningsområde för ett eller flera 

minoritetsspråk.  

 

Då det finns osäkerhetsfaktorer kring att bli förvaltningsområde såsom behovsfrågan, 

statsbidraget, utträdesklausul, kraven på språkkompetensen hos handläggande personal 

samt att det inte finns forskningsresultat från nuvarande förvaltningsområden föreslås att 

kommunen inte ska ansöka om att ingå i förvaltningsområdet. Men för att leva upp till 

grundskyddet i lagstiftningen bör kommunen genomföra aktiviteter föreslagna i 

beslutsförslaget. Om kommunen får en samtalspartner i form av en finsk förening och kan 

ha en bra dialog med minoritetsrepresentanter kan vi gemensamt ta fram en behovsbild 

och göra prioriteringar. Frågan om anslutning till förvaltningsområde kan om behov finns 

återupptas till kommande år.  

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 februari 2012  

Utredning 9 februari 2012, Nacka som finskt förvaltningsområde 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 114 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 mars 2011 § 85 

Medborgarförslag den 5 oktober 2010 

 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011§ 114 

Kommunstyrelsen uppdrog åt stadsledningskontoret att ytterligare utreda frågan om vilken 

servicenivå de som har finska som minoritetsspråk ska erbjudas. Medborgarförslaget i sig 

med detta färdigbehandlat. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 mars 2011 § 85 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen uppdra åt 

stadsledningskontoret att ytterligare utreda frågan om vilke n servicenivå de som har finska 

som minoritetsspråk ska erbjudas. Medborgarförslaget i sig med detta färdigbehandlat 

Yrkanden 

Stefan Saläng (FP) yrkade att ärendet bordläggs. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Stefan Salängs yrkande. 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 49 Dnr KFKS 2012/66-059 

Deltagande Earth Hour  

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Nacka kommun tillsvidare årligen deltar i 

Earth Hour och uppdrar till Tekniska nämnden att släcka vattentornet vid Jarlaberg den 

aktuella kvällen. Fastighetsdirektören får i uppdrag att samordna en energisparkampanj i 

samband med manifestationen.  

Ärende 

Många aktörer i hela världen är med i manifestationen Earth Hour för att på olika sätt visa 

sitt engagemang. Nacka kommun var med i manifestationen 2010 och 2011 och det är 

skäligt att tillsvidare årligen delta och även utnyttja deltagandet för att stimulera 

medvetandet i den egna organisationen. 

 

Genom att kombinera en symbolisk släckning av vattentornet i Jarlaberg med reella 

aktiviteter ökar nyttan med deltagandet markant. Fastighetskontoret har ett behov av att 

arbeta med sina hyresgäster för att hjälpa dem spara energi och genom att kombinera 

energieffektiviseringsarbetet och den uppmärksamhet som skapas kring Earth Hour får 

kommunen draghjälp av deltagandet. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 februari 2012 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Miljöpartiet har under flera års tid motionerat och skrivit interpellationer för att få 

kommunen att engagera sig i manifestationen Earth Hour. Vi ser nu med stor 

tillfredsställelse på arbetsutskottets beslut om att tillsvidare årligen delta i Earth Hour. Det 

är också bra att kommunen engagerar sig utöver det symboliska släckandet av vattentornet 

vid Jarlaberg. Vår förhoppning är att den energisparkampanjen som i år planeras i samband 

med Earth Hour med åren kan utvecklas till något stort alla medborgare i Nacka kan känna 

stolthet inför.” 

- - - - - 
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§ 50 Dnr KFKS 2012/ 

Anställning av politisk sekreterare (NL) 

Beslut 

Nacka kommun anställer Bosse Ståldal som politisk sekreterare för Nackalistan. 

 

Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 44 i 

kommunstyrelsens delegationsordning. 

 

Ärendet 

Nackalistan har enligt kommunfullmäktigebeslut rätt till 25 procent av en heltid politisk 

sekreterare. Nackalistans medlemsmöte beslutade den 22 januari 2012 att föreslå Bosse 

Ståldal för denna tjänst under innevarande mandatperiod. Bosse Ståldal har under 2011 haft 

tjänsten. Stadsledningskontoret föreslår att Bosse Ståldal anställs enligt gällande regelverk, 

för resterande del av mandatperioden. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 februari 2012 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 51 Dnr KFKS 2008/477-106 

Bidrag till Källans råd- och stödcenter i Fisksätra 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beviljar ett bidrag om 350 tkr per år i två år till den sociala verksamhet 

som bedrivs i projektet Källans råd- och stödcenter i Fisksätra. 

 

Ärende 

Svenska kyrkan genom Nacka församling har ansökt om ett bidrag om 500 tkr per år 2012 

och 2013 för personal- och verksamhetskostnader. Bidraget avser ett finansieringsstöd av 

verksamhetsprojekten Källans råd- och stödcenter. Stadsledningskontoret bedömer 

projektet som en viktig komponent för Fisksätras utveckling då verksamheten har till syfte 

att bedriva socialt arbete och främja integration och ökad delaktighet i samhället. 

Stadsledningskontoret föreslår därför att kommunstyrelsen beviljar ett bidrag om 350 tkr 

per år för åren 2012 och 2013. Bidraget får endast användas till den sociala verksamheten 

vid Källans råd- och stödcenter. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 februari 2012 

Ansökan om bidrag för att förlänga projekten Källan/Guds Hus i Fisksätra 

 

Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson 

(KD), Hans-Åke Donnersvärd (S) och Erik Langby (M), bifall till stadsledningskontorets 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 
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Protokollsanteckningar 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Miljöpartiet stöder beslutet om att bevilja ett bidrag om 350 tkr per år under två års tid till 

den sociala verksamhet som bedrivs i projektet Källans råd- och stödcenter i Fisksätra. Vi 

tycker att projektet är viktigt, ger bra valuta för pengarna, och skulle helst se att kommunen 

bidrar med ett högre belopp. Det bör påpekas att i Miljöpartiets budgetram för 2012-2013 

fanns utrymme att bevilja hela det ansökta bidraget om 500 tkr/år.” 

 

- - - - - 
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§ 52 Dnr KFKS 2012/100-003 

Reglemente för framtagande av väsentliga områden 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta föreslaget reglemente för framtagande 

av väsentliga områden, som ersätter reglementet för väsentlighets- och riskanalys och 

internkontroll.  

 

Beslutet innebär att de bestämmelser om väsentlighets- och riskanalys som finns i vardera 

nämnds reglemente ersätts med följande bestämmelse. 

 

[X]-nämnden ansvarar för att de av kommunfullmäktige fastställda målen för nämndens 

ansvarsområden uppnås inom de beslutade ekonomiska ramarna. 

 Till fullmäktige redovisa de tre till fem väsentliga områden som nämnden ska 

prioritera de närmaste tre åren, baserade på en analys av nämndens ansvarområden 

i förhållande till de övergripande målen och de ekonomiska förutsättningarna. 

 Föreslå kommunfullmäktige strategiska mål för nämnden, som baserar sig på 

identifierade väsentliga områden och ekonomisk analys. 

 Fastställa nyckeltal med tillhörande metod och frekvens för uppföljning för 

samtliga mål för nämnden.  

 Anta internbudget inom ramen för av kommunfullmäktige beslutade mål och 

ekonomiska ramar med målnivåer angivna för samtliga nyckeltal.  

 Informera kommunfullmäktige om hur verksamheten utvecklas avseende mål och 

ekonomi. 

 

Ärende 

Stadsledningskontoret arbetar med en översyn av de styrdokument som finns inom det 

ekonomiska området. Vid uppföljning av reglementet för väsentlighets- och riskanalys och 

internkontroll har det framkommit att nämnder och produktionsverksamheter gör analys 

på olika sätt. Det är viktigt att det görs en relevant analys för att lyfta fram väsentliga 

områden och det skulle underlätta att nämnden och produktionsenheten själv fick 

möjlighet att välja analysmetod. Förslaget innebär att nämnden friare kan välja analysmetod 

och att frågor kring internkontroll lyfts ut ur nuvarande reglemente och behandlas i ett 

separat reglemente.  
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Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 februari 2012 

Nytt reglemente för framtagande av väsentliga områden 

Gällande reglemente för väsentlighets- och riskanalys och intern kontroll  

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 53 Dnr KFKS 2011/305-819 

Parklek i Braxenparken  
Motion den 20 juni 2011 av Zakia Mirza (S) Gunnel Nyman Gräff (S) 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Braxenparken i Fisksätra utvecklas till en parklek så som de 
parklekar som finns i Stockholms stad. Stockholms stad definierar en parklek som en 
personalledd öppen fritidsverksamhet som är förlagd till en större lekpark.  
 
Då flertalet barn i förskoleålder och i åldersgruppen 6 – 9 år är inskrivna i förskola eller 
fritidshem bedömer enheten att deras behov av ytterligare verksamhet är begränsat. Barn i 
åldern 10 – 12 år har möjlighet att delta i fritidsklubbsverksamhet och för ungdomar har 
Nacka kommun prioriterat fritidsgårdsverksamhet vilket även omfattar verksamhet på 
skollov för åldersgruppen 9 – 17 år. Fisksätra finns flera lekplatser och ytor för spontana 
idrottsaktiviteter, bland annat två konstgräsplaner. Därför föreslår enheten att 
Fritidsnämnden ska föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen.  

 

Handlingar i ärendet 

Fritidsnämnden den 25 januari 2012 § 2 

Park och Fritids tjänsteskrivelse den 19 oktober 2011 

Motion 

Yrkanden 

Maria Fridstjerna (M) yrkade bifall till motionen. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Maria Fridstjernas yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 

Fritidsnämndens förslag. 
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Reservationer 

Maria Fridstjerna och Hans-Åke Donnersvärd (S) reserverade sig mot beslutet och ingav 

följande. 

 

”Fisksätrabarnen är redan underrepresenterade inom skolbarnomsorgen. Det är färre barn i 

Fisksätra som deltar i kommunens eftermiddagsverksamhet än i andra delar av kommunen. 

Därför skulle en parklek med möjlighet till spontana besök och kostnadsfritt deltagande 

vara en utveckling i rätt riktning.” 

 

- - - - - 
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§ 54 Dnr KFKS 2012/58-339 

Stadsodling på överskottsmark 
Remiss av motion den 30 januari 2012 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Johan 

Kjellman (NL) 

Beslut 

Arbetsutskottet överlämnar motionen till stadsledningskontoret för utredning och förslag 

till beslut senast den 24 april 2012. 

 

Ärendet 

Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Johan Kjellman (NL) lämnade vid 

kommunfullmäktiges sammanträde den 30 januari 2012 motion med följande förslag; 

 

 kommunen tillåter stadsodling på kommunens egen mark 

 

 kommunen utarbetar information och handlingsförslag för intresserade invånare 

och föreningar, som visar hur och var man kan starta 

 

 kommunen samverkar med intresserade studieförbund, nätverk och kommuner där 

detta redan finns, för att få erfarenheter 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 februari 2012 

Motion 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 55 Dnr KFKS  

Stadsbyggnadsbenchen 
Information 

 

Beslut 

Arbetsutskottet noterar informationen till protokollet. 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadsbenchen är ett uppdrag från kommundirektörerna i åtta 

Stockholmskommuner, till en grupp av dem utsedda stadsbyggnadsdirektörer eller 

motsvarande. Syftet är en effektivare stadsbyggnadsprocess. En förstudie har genomförts 

under ca 18 månader 2010 och 2011. Förstudien levererar en gemensam terminologi att 

använda i det fortsatta arbetet, resonemang kring effektivitetsbegreppet och hur det kan 

tillämpas i stadsbyggnadssektorn, samt exempel på mätningar och nyckeltal som testats av 

kommunerna och en gemensam web-plattform för fortsatt samarbete.  

 

Det fortsatta samarbetet har som mål på fem års sikt att de medverkande kommunerna ska:  

 Uppnå mätbara effektiviseringar i alla medverkande kommuner. 

 Bidra till ökad insikt om och en bredare förståelse för stadsbyggnadsprocessen. 
Konkreta mål är att  

 Etablera mätmetoder som indikerar en effektiv stadsbyggnadsprocess ur ett antal 
olika perspektiv. 

 Åstadkomma lämpliga verktyg för kunskapshöjning och erfarenhetsutbyte. 

 Identifiera en provkarta på verifierade framgångsfaktorer i form av goda 
förutsättningar och effektiva arbetssätt.  

 En ambition är att för tydlighet och transparens införa gemensamma och likartade 
processer. 

 
För att stimulera ett bredare intresse och skapa en god förankring är det av särskild vikt att 
tidigt i projektet kommunicera jämförelser av relevanta mått och nyckeltal. Fokusområden 
när det gäller kommande processutveckling finns exempelvis inom medborgardialog och 
kommunikation, hållbart byggande, projektarbete och styrmodeller samt upphandling, 
exploateringsredovisning och former för tidsredovisning och finansiering.  

Projektet ska årligen rapportera till uppdragsgivarna vid ett särskilt kommundirektörsmöte. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 februari 2012 
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Beslutsgång 

Arbetsutskottet noterade informationen till protokollet. 

 

- - - - - 
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§ 56 

Övriga frågor 

Information 

Kommunstyrelsens arbetsutskott kallas till ett extra sammanträde den 5 mars 2012 kl 09.00 

i lokalen Orminge, Nacka stadshus för att behandla ärendet Årsredovisningar 2012. 

 

- - - - - 

 

 

  


